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Oppfølging av sak 3/2021. Fjellstyrets uttale om plassering av ny DNT 
sikringshytte på Storeskag. 
 
Saksdokumenter: 

 Fjellstyresak 3/2021 med tilhørende saksdokument 

 Innspill fra Skaget/Bitihorn beitelag v/Arnfinn Beito mottatt 13. mars 2021 

 Innspill fra stølsnabo Knut Jørgen Rudi mottatt 17. mars 2021 
 
Fjellstyret vedtok i sak 3/2021 følgende uttale til tiltak som gjelder 53/1/780: 
«Ny plassering av sikringshytte: Fjellstyret ønsker å legge den nye plasseringen av sikringshytta ut til 
offentlig ettersyn for å ivareta de bruksberettigedes interesser før vi gir en endelig uttale om 
plasseringen. 
Det bør være et vilkår om at bygging skal skje om sommeren på barmark. Bygging bør starte så tidlig 
som mulig etter at veien åpner slik at en unngår et uferdig bygg når vinteren kommer. Dette er bl.a. 
viktig pga forsøpling.» 
 
Saken ble lagt ut til offentlig ettersyn med frist for merknader 15. mars 2021. Informasjon om at 
saken lå ute til offentlig ettersyn ble publisert som annonse i Avisa Valdres 25. februar 2021, og på 
Øystre Slidre fjellstyre sine hjemmesider 22. februar 2021. Det kom inn to merknader til saken. 
 
Bakgrunn 
DNT har disponert stølshus som selvbetjeningshytte i Storeskag siden 1960-årene. Leieforholdet 
mellom DNT og Knut Jørgen Rudi ble avsluttet i 2012. I 2015 etablerte DNT et nytt leieforhold med 
bruk av stølen til Jan Ove Bredesen på Storeskag. Denne stølen ble lagt i det fri av fjellstyret i 2015. 
 
Fjellstyret ga en uttale om plassering av ny sikringshytte i sak 12/2019. Like før byggingen av den 
nye sikringshytta skulle starte i 2020 satte DNT i gang en prosess om å endre plasseringen av hytta 
grunnet snøforhold på tomta der hytta skulle bygges. Saken må derfor behandles på nytt. Det var en 
befaring 18. september 2020 der representanter fra DNT, stølseier Jan Ove Bredesen, 
nasjonalparkforvaltningen, Statskog, Øystre Slidre fjellstyre og Innlandet Fylkeskommune deltok.   
 
Ulike varianter av ny sikringshytte på Storeskag har vært behandlet i flere saker i fjellstyret over flere 
år. I sak 25/2016 hadde fjellstyret en sak til uttale, som gjaldt ombygging av fjøset på Bredesens støl 
til sikringsbu for DNT. Fjellstyret ga følgende uttale: «Fjellstyret stiller seg positiv til at det innvilges 
bruksendring av fjøset slik det beskrives i søknad fra DNT, og at det opprettes avtale jf 
bestemmelsene i § 24 i seterforskriften. Dersom det skal utføres bygningsmessige endringer som 
trenger godkjenning av bygningsmyndighetene, bør også fjellstyret få disse til behandling.» 
 
I sak 7/2017 hadde fjellstyret igjen saken om ny sikringshytte. Denne gangen var det lagt fram to 
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alternative forslag til plassering av nytt sikringshytte, og fjellstyret landet på følgende vedtak: 
«Fjellstyret er positive til at DNT kan bygge ny sikringshytte og utedo på Storeskag. Det tas ikke 
stilling til hvilke alternativ som bør velges før en har vært på befaring. For å ivareta de 
bruksberettigedes interesser, legges saken ut til offentlig ettersyn.» Saken ble lagt ut til offentlig 
ettersyn 6. april 2017, med frist for uttale 24. april 2017. Det kom ikke inn noen uttaler i saken. 
 
I sak 12/2019 ga fjellstyret følgende uttale: «Fjellstyret er fremdeles positive til at DNT kan bygge ny 
sikringshytte med toalett på Storeskag, men hytta som skal bygges bør harmonere med resten av 
stølsbebyggelsen. Planlagt adkomstvei ser ikke ut til å være til hinder for de bruksberettigede, men 
dersom parkering av biler eller annet blir en utfordring må det settes inn tiltak for å begrense 
ulempen.» 
 
I sak 3/2021 ble det gjort vedtak om å legge plasseringen av hytta ut til offentlig ettersyn for å ivareta 
de bruksberettigedes interesser før fjellstyret skulle gi en uttale om plasseringen. Sak 10/2021 er en 
oppfølging av sak 3/2021. 
 
Saksopplysninger 
DNT har lagt fram nytt forslag til plassering av sikringshytte 53/1/780. Hytta er den samme som det 
tidligere er gitt tillatelse til, men den settes nå på søylepunkter i det skrånende terrenget. Trestolper 
settes på betongfundamenter 20 cm over terreng.  
 

 
Kartskissen viser ny plassering av turisthytta nord for tunet. Opparbeidet sti bort til hytta, samt 
utvidelse av dagens utedo. 
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Lovgrunnlag 
Fjellova §12 Iverksetjing av grunndisponeringstiltak. Lenke: https://lovdata.no/lov/1975-06-06-31/§12  
Seterforskriften §15. Nybygging og ombygging av hus på seter som er fallen i det fri 
«Statskog SF tek etter samråd med fjellstyret avgjerd med omsyn til løyve til nybygging/ ombygging 
o.l. Før Statskog SF tek avgjerd skal saka leggjast fram for regional kulturminnestyresmakt til 
fråsegn.» Lenke: https://lovdata.no/forskrift/1984-06-22-1302/§15 
 
Merknader  
Det kom inn to merknader til saken etter den lå til offentlig ettersyn. Første merknad er fra 
Skaget/Bitihorn beitelag v/Arnfinn Beito, som skriver; «Ser at hytta skal stå på påler. Ber da om at det 
blir tetta mellom disse så ikke sau kan ligge eller har mulighet til å sette seg fast under hytta. 
Om det i fremtiden blir aktuelt å sette opp gjerde rundt hytta ønsker beitelaget en befaring med 
fjellstyre hvor vi finner en utforming som ikke sperrer for vår innkomst med dyr i sankinga.» 
 
Andre merknad er fra stølsnabo Knut Jørgen Rudi. Rudi ringte på forhånd og han fikk utsatt fristen 
for å sende merknad med noen dager. Merknaden hans kom derfor innen den nye fristen. Hans 
merknader er satt opp punktvis; 

 Han har merknad til adkomstveien til DNT hytta som han mener er til hinder. Dersom det blir 
parkert to til tre biler vil adkomstveien allerede være stengt. 

 Det skal opparbeides en sti til hytta, men Rudi er bekymret for omfattende terrengskader i 
forbindelse med adkomstvei, transport av betong, materialer og annet utstyr. Han gjør 
oppmerksom på at det tar flere år før disse store sårene i naturen gror igjen.  

 Han stiller spørsmål til plasseringen av hytta dersom det en gang i framtiden blir aktuelt med 
stølsdrift på Storeskag igjen. 

 Han stiller spørsmål til om alle naboer i stølslaget er godt nok informert om DNT sine planer. 

 Han mener at valg av hyttetype ikke passer til byggestilen på Storeskag. 

 Han stiller spørsmål til behovet for hytta. 
 
 
Vurdering 
I henhold til fjelloven § 12, ba Statskog om fjellstyrets uttale om endring for plassering av tomt, 
utvidelse av utedo/uthus og grøfting/drenering på oversiden av turistbu/sel på 3453/53/1/631. Det ble 
gitt en delvis uttale i sak 3/2021, men fjellstyret ville at den nye plasseringen av sikringshytta skulle 
legges ut til offentlig ettersyn for å ivareta de bruksberettigedes interesser før det ble gitt en endelig 
uttale. Saken ble lagt ut til offentlig ettersyn 22. og 25. februar 2021 med frist for merknader 15. mars 
2021.  
 
Fjellstyret har tidligere uttalt seg positivt til bygging av nytt sikringsbygg, og det er derfor bare den 
nye plasseringen som fjellstyret nå trenger å gi en uttale om. Bakgrunnen for at DNT ønsker å endre 
plasseringen er at entreprenøren påpeker at det hvert år ligger en meget stor snøfonn på tomta der 
den nye sikringshytta skulle bygges. På befaringen i september 2020 kom denne nye plasseringen 
fram som det beste forslaget. Bygget blir med den nye plasseringen mindre synlig fra tilkomstvei men 
mer synlig fra øst. Storeskag ligger svært eksponert for innsyn, og det er viktig at det tas hensyn til 
naturmiljøet om det skal bygges nytt her.  
 
Denne saken har pågått lenge av ulike grunner. Fjellstyreadministrasjonen sitt inntrykk er at det har 
vært søkt om ulike løsninger før tiltakene er skikkelig gjennomtenkt. Det er viktig å tenke på at selv 
om saken har pågått lenge så vil ei ny sikringshytte ha et mye lengre tidsperspektiv. Derfor er det 
viktig at både plassering og type hyttebygg blir vurdert nøye. Stølsnabo Knut Jørgen Rudi har flere 
merknader om bygging av ny DNT sikringshytte som vi mener bør utredes før det gis tillatelse til 
plassering av ei ny sikringshytte. Ei DNT hytte kan potensielt medføre en stor endring av et stølslag, 
og plasseringen av hytta er av stor betydning. Fjellstyreadministrasjonen mener derfor at det er 
behov for en bedre utredning av saken før plassering av ei eventuell ny DNT sikringshytte på 
Storeskag blir bestemt. Det bør også vurderes om det er behov for en ny felles befaring der blant 
annet stølsnaboer får anledning til å delta. 
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Det drives ikke stølsdrift i Storeskag i dag, men det kan være aktuelt en gang i fremtiden. Derfor bør 
dette tiltakene også vurderes i forhold til det. En kan ikke se bort fra at det på en av disse stølene, 
etableres stølsdrift i sammenheng med at dette er en innfallsport til Langsua nasjonalpark og at det 
blir i kombinasjon med turisme. 
 
Skaget Bitihorn Beitelag har en støl med jorde i Storeskag, som er et av flere samlingspunkt for 
sanking og slipp av sau. Vi kjenner ikke til om det er behov for økt tilrettelegging for beitedrifta, eller 
om de omsøkte inngrep vil være til hinder for drift. I sin merknad påpeker beitelaget at sikringshytta 
må sikres slik at sau ikke har mulighet til å ligge eller sette seg fast under hytta. Hvis det i fremtiden 
er aktuelt med inngjerding ønsker beitelaget en befaring med fjellstyre for å finner en utforming som 
ikke sperrer for dyr i sankinga. 
 
 
Forslag til uttale om 53/1/780 
Fjellstyret mener at det er behov for en bedre utredning av saken før plassering av ei eventuell ny 
DNT sikringshytte på Storeskag blir bestemt. Det bør også vurderes om det er behov for en ny felles 
befaring der blant annet stølsnaboer får anledning til å delta. 
 
Et eventuelt nybygg bør sikres slik at beitedyr ikke kan komme til skade. 
 
 
Fjellstyrets uttale om 53/1/780 
Fjellstyret godkjenner plasseringen av ny sikringshytte på Storeskag. 
 
Et eventuelt nybygg bør sikres slik at beitedyr ikke kan komme til skade. 
 
Hvis det blir aktuelt med inngjerding må beitelaget tas med på befaring for å finner en utforming som 
ikke sperrer for dyr i sankinga. 
 
Enstemmig. 


